

## **HMCS MONTCALM**

#### NCSM MONTCALM

#### **BADGE**

## Description

Party per pale Gules and Azure a tower with three turrets Argent masoned Sable.

## **Significance**

The Arms of the distinguished French Lieutenant-General Louis Joseph Montcalm-Gozon, Marquis de Montcalm include the following in the second and third quarters: "Sable a tower with three turrets Argent." That is, a white tower upon a field of black. The badge used the tower device placed on a field equally divided red and blue, referring to the historic tenure of Quebec by both British and French.

#### **MOTTO**

DISPONIBLE POUR SERVIR (Ready to serve)

**COLOURS** 

Scarlet and Black

# INSIGNE

#### **Description**

Parti par pal de gueules et d'azur, une tour à trois tourelles d'argent, maçonnée de sable.

## Signification

Les armoires du lieutenant-général Louis Joseph Montcalm-Gozon Marquis de Montcalm, comprennent les 2° et 3° franc-quartiers suivants : « De sable, une tour à trois tourelles d'argent ». Il s'agit d'une tour blanche sur un fond noir. Pour l'insigne, on a choisi la tour placée sur un fond mi-rouge, mi-bleu pour symboliser la possession du Québec par les Britannique et les Français.

**DEVISE** 

DISPONIBLE POUR SERVIR

**COULEURS** 

Écarlate et noir

## **BATTLE HONOURS**

# **HONNEURS DE BATAILLE**

None Aucun

LINEAGE

# LIGNÉE

# **First of Name**

Shore establishment.

Naval Reserve Division, Quebec City, Quebec. Commissioned as a tender to HMCS Chaleur II 1 November 1941.1

Recommissioned as an independent shore establishment 1 September 1942.<sup>2</sup>

# Premier du nom

Établissement côtier.

Division de la Réserve navale, Ville de Québec, Québec.

Mis en service comme un transbordeur du NCSM Chaleur II le 1<sup>er</sup> novembre 1941.<sup>1</sup>

Remis en service comme établissement côtier indépendant le 1<sup>er</sup> novembre 1942.<sup>2</sup>

CNO/ONC 1666/41 CNO/ONC 2245/42